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ΘΕΜΑ:ΤΙΜΗΤΙΚΕΣ ΣΥΝΤΑΞΕΙΣ 

Π ρ ο ς : τους καλλιτεχνικούς συντάκτες 
των μέσων ενημέρωσης 

Α Κ Α Τ Ι Ο τ ν τ τ ο γ 

Το νομοσχέδιο "Η ΕΠΕΚΤΑΣΗ ΤΩΝ ΤΙΜΗΤΙΚΩΝ ΣΥΝΤΑΞΕΩΝ",το οποίο είχε εκπονήσει το 
Υπουργείο Πολιτισμού επί υπουργίας κου Θάνου Μικρούτσικου,κατατίθεται αυτές τ ις 
μέρες προς Ψήφιση στην Βουλή.Επισημαίνουμε ότι ο Υπουργός Πολιτισμού κος Σταύρος 
Μπένος είχε υποσχεθεί ότι θα συναντηθεί με το ΕΕΤΕ πριν το κατάθεσει,πράγμα το 
οποίο δεν έχει ακόμα γ ί ν ε ι . 
Κάτω από τον τίτλο "ΕΠΕΚΤΑΣΗ",κρύβεται η συρρίκνωση του θεσμού και η αφαίρεση από 
αυτόν κάθε κοινωνικής αντίληψης. 
Αντί να παρθούν μέτρα γ ιά μιά πραγματικά κοινωνική πρλιτική πρόνοιας στο επίπεδο 
της καθολικής ασφάλισης-συνταξιοδότησης που τόσο έχει ανάγκη ο χώρος των καλλιτεχνών 
όλων των κλάδων,το εν λόγω σχέδιο νόμου έρχεται να διαμοιράσει το πενιχρό κονδύλι 
που έχουν αποσπάσει από'την Πολιτεία οι Εικαστικοί,οι Λογοτέχνες και οι Μουσουργοί, 
σ'όλα τα είδη της καλλιτεχνικής δημιουργίας,καταργώντας έτσι και την όποια μικρή 
ανακούφιση απορρέει από αυτό γιά τους τρεις κλάδους. 
Τα τραγικά συμβάντα με γνωστούς καλλιτέχνες σε δύσκολες στιγμές της ζωής τους να βρί

σκονται ..εγκαταλελειμμένοι από την Πολιτεία,στερούμενοι τα στοίχειώδη,Φέρνουν στην 
επιφάνεια όχι το ατομικό *ράμα αλλά το συλλογικό του χώρου μας.Ειδικά' γιά τους 
Εικαστικούς, ο ι τελευταίες έρευνεςτου ΕΕ^Ε έδειξαν ότι το 1/3 των καλλιτεχνών δεν 
, β Cine , 

εχει την προοπτική να συνταξιοδοτηθεί πουθενά. 
Θα πρέπει να επισημάνουμε ότι το υπάρχον καθεστώς των τιμητικών συντάξεων του ΥΠΤΤ0, 
αν και δεν απαντάει στο πραγματικό πρόβλημα της συνταξιοδότησης των καλλιτεχνών, 
περιέχει ψήγματα κοινωνικής δικαιοσύνης μιας και: 
α)Το ανώτατο όριο του αριθμού των συνταξιοδουμένων,γιά τους 3 uovo κλάδους ανέρχεται 

στους 80 ετησίως. 
β)Στην επιτροπή συνταξιοδότησης μετέχουν και εκπρόσωποι συνδικαλιστικών φορέων, 

πράγμα που εξασφαλίζει την εξάντληση του ανωτάτου ορίου και την γνώση του χώρου 
καθώς και την καλύτερη κατανομή των συντάξεων,έξω από τα κριτήρια της αγοράς και 
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Όταν ήταν υπουργός ο κος Μικρούτσικος,για να "διορθώσει" την "προνομιακή" μεταχεί

ρηση (όπως είχε ο ίδιος δηλώσει) μερίδας καλλιτεχνών και το χαμηλό ύφος των τιμητι

κών συντάξεων,συνέταξε το νομοσχέδιο για "ΕΠΕΚΤΑΣΗ ΤΩΝ ΤΙΜΗΤΙΚΩΝ ΣΥΝΤΑΞΕΩΝ" σ'όλους 
τους κλάδους (πάνω από είκοσι) με παράλληλο υπερδιπλασιασμό του ύψους τους,όπως 
πρόβαλε στην δημοσιότητα,προτείνοντας την μείωση των δικαιούχων από 80 σε 30"για 
κάθε έτος. 
Προτείνε δε την συγχώνευση των δύο κατηγοριών που δίνονταν σε μιά,να δίνονταν δε 
μόνο γιά "εξαιρετικές υπηρεσίες",καταργώντας τις συντάξεις που δίνονταν γιά "σημαντι

κές" υπηρεσίες.Πρότεινε δηλαδή την κατάργηση των συντάξεων εκείνων που τις περισσό

τερες Φορές αποτελούν τον μόνο πόρο ζωής γιά καλλιτέχνες που ενώ έχουν προσφέρει 
δεν έχουν πετύχει οικονομικά (είναι γνωστό ότι η οικονομική επιτυχία και η ποιότητα 
δεν συμβαδίζουν αναγκαστικά).'Αλλωστε στην πράξη «α καταργούνταν και οι "εξαιρετικές" 
αφού θα περιορίζονταν εκ των προτέρων ο αριΑμόςΓοο£. 
Στο σχέδιο νόμου καταργεί την εκπροσώπηση των Φορέων στην επιτροπή συνταζιο*ότηση< 
και ορίζει ότι αυτή θα διορίζεται κατ'ευ^είαν από τον Υπουργό Πολιτισμού. 
Είναι δύσκολο να δει κανείς στην πιο πάνω πρόταση γιά "επέκταση των τιμητικών συντά

ξεων",τον εμπαιγμό του καλλιτεχνικού κόσμου ως προς την επέκταση; 
Με δεδομένο δε ότι σ'όλες τις επιτροπές που διόρισε ο τότε υπουργός κος Μικρούτσικος 
στην διάρκεια της θητείας του,έβγαλε έξω τους εκπροσώπους των καλλιτεχνών και στην 
θέση τους έβαλε ανθρώπους "περί την τέχνη" και εμπόρους τέχνης,είναι δύσκολο να κα

ταλάβει κανείς ότι τα* ήθελε να εφαρμόσει είναι τα κριτήρια της αγοράς; 
0 νυν υτουργός κος Σταύρος Μπένος επέλεξε να θέσει στις προτεραιότητες την προώθηση 
του παραπάνω νομοσχεδίου.Η μόνη βελτίωση που εισηγείται είναι η αύξηση του ανωτάτου 
ορίου σε 50 (η ενδεχόμενα 70) συνταξιοδοτούμενους γιά κάθε έτος. 
Αυτή η βελτίωση δεν αλλάζει στο ελάχιστο τον αντικοινωνικό χαρακτήρα του νομοσχεδίου 
γιατί τίποτα δεν θα δεσμεύει την εκάστοτε διορισμένη από τον εκάστοτε υπουργό επιτρο

πή ,εκφράζοντας την πολιτική βούληση του τελευταίου και προσωπικές προτίμησεις,να 
δίνει ελάχιστες συντάξεις η και καμμία. 
Το ΕΕΤΕ είναι υπέρ της διεύρυνσης των τιμητικών "συντάξεων και στους άλλους καλλι

τεγνικούς κλάδους. 
Προτείνει τις εξής αλλαγές στο νομοσχέδιο: 
Τ.Να μην υπάρχει ανώτατο όριο στον αριθμό των ετησίως συνταξιοδοτουμένων. 
2.Οι συντάξεις να συγχωνευθούν σε μιά κατηγορία,ως προς τις "σημαντικές" υπηρεσίες. 
3.Στην επιτροπή συνταξιοδότησης να μετέχουν και εκπρόσωποι"φορέων από κάθε χώρο. 
Εφ1 όσον δεν γίνουν αποδεκτά'τα πιό πάνω στο υπό κατάθεση σχέδιο νόμου,να εξαιρεθού

με και να αφεθούμε στο ισχύον καθεστώς. 
Στο μεταξύ ο κος Υπουργός θα πρέπει να δείξει την πολιτική του βούληση γιά απονομή 
κοινωνικής δικα*©βΟΜΠ§ ιιε το νανοίξετη:ς~διαδικασίες αυτές που τα τελευταία δύο χρό

νια το Υπουργείο Πολιτισμού έκλεινε διαρκώς  ώστε να ρυθμιστεί το ζήτημα της καθο

λικής ασφάλισηςσυνταξιοδότησης των Εικαστικών, προ βλήμα που δεν έχει λυθεί,χρόνια 
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τώρα,αν και έχουμε κατ*επανάληψη καταθέσει συγκεκριμμένες προτάσεις,νομοτεχνικές 
μελέτες και οικονομοτεχνικές έρευνες.Και δεν έχει λυθεί γ ιατ ί δεν έχει υπάρξει η 
Πολιτική βούληση της Κυβέρνησης να το αντιμετώπισε ι . Το ότι το Υπουργείο Πολιτισμού 
προτάσσει την τροποποίηση του καθεστώτος των τιμητικών συντάξεων ενώ δεν έχει 
ποτέ ασχοληθεί με το συνολικό πρόβλημα της συνταξιοδότησης είναι "ενδεικτικό μιας 
αντίληφης. 
Καλούμε την πολιτική ηγεσία να σταθμίσει το ζήτημα στα ουσιαστικά.και να προτάξει 
το καθολικό ασφαλιστικό-συνταξιοδοτικό. 
Τότε το θέμα των τιμητικών συντάξεων θα το συζητήσουμε σε άλλη βάση. 

Η Πρόεδρος 

Εύα Μελά 
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